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ees en Jaap zijn sinds het 
begin van seizoen 2014/ 
2015 aan de slag gegaan bij 

deze relatief kleine en succes-
volle Haarlemse club, die net 
als Koninklijke HFC in de 
Topklasse uitkomt. Samen met 
de technische jeugdstaf en de 
nieuwe jeugdcommissie geven 
zij invulling aan een vernieuwd 
jeugdbeleidsplan, dat aansluit bij 
de ambitie en de cultuur van de 
club. Het doel dat zij zich stellen 
is om de jeugdopleiding bij de 
club ‘uit te lijnen’. 
 
Ambitie 
Dat betekent op de korte termijn 
bij de B- en C-junioren dat EDO 
meer instromers van buitenaf wil 
aantrekken om intern aan te kun-
nen sluiten op het hoge niveau 
van de A-junioren. Tegelijkertijd 
wil de club vanaf de mini’s tot en 
met de D-pupillen starten met 
een geheel nieuwe trainings-
aanpak, zodat op middellange 
termijn de EDO-jeugdspelers bij 
hun overstap naar de C-junioren 

over een betere basistechniek be-
schikken. De A-junioren van EDO 
spelen al in de hoogst haalbare 
klasse: het aantal aanmeldingen 
van buitenaf was ook dit jaar drie 
keer overtekend ten opzichte van 
de beschikbare plekken. Probleem 
is alleen dat de uitverkorenen van 
steeds verder weg komen. Door 
ook de B- en C-junioren naar een 
hoger niveau te tillen en parallel 
beter te trainen met de jongste 
jeugd, moeten uiteindelijk weer 
meer regionale talenten via de 
EDO-jeugdafdeling doorstromen 
naar de top in het amateurvoetbal 
of een Betaald Voetbal Organi-
satie (BVO). In de afgelopen drie 
jaar zijn vanuit EDO maar liefst 
zeven A1-spelers overgestapt 
naar een BVO en zeven toege-
voegd aan de zondagselectie die 
uitkomt in de Topklasse. 

“Waar leerde je vroeger voet-
ballen?” Kees van der Wijk kijkt 
ons hoopvol aan. “Op straat!” 
Dat blijkt het juiste antwoord. 
Van der Wijk: “Je leerde vroeger 

veel techniek door gewoon op 
straat te ballen. Dat is nu een 
stuk minder geworden omdat het 
gewoonweg niet meer kan. Twee 
keer in de week trainen op gras 
is onvoldoende om de jeugd een 
goede techniek bij te brengen. 
Dus één van de dingen die wij 
komend seizoen gaan doen is 
op woensdagmiddag een circuit 
uitzetten dat alle spelertjes 
gaan doorlopen, ieder op eigen 
niveau. Voor zowel de mini's, de 
F-, E- als D-pupillen, gaan we die 
circuittrainingen organiseren. 
Allemaal oefeningen gericht op 
het verbeteren van de speltech-
niek. Bijkomend voordeel is dat 
daarmee ook de ‘eilandjes’ van de 
elftallen worden doorbroken: alle 
leeftijdsgenoten bij de club leren 
elkaar kennen. Ook een enorme 
verbetering.” Jaap Korevaar stemt 
daar van harte mee in. “Het 
wordt daardoor ook makkelijker 
om met spelers te schuiven naar 
andere teams. Als je de jongens 
kent is dat veel makkelijker. Ook 
willen we per leeftijdscategorie 
feestjes in het clubhuis gaan 
organiseren, zodat de jongens 
elkaar allemaal leren kennen.” 

Weg en weer thuis 
Van der Wijk heeft bijna zijn hele 
voetballeven doorgebracht bij 

EDO. Vier jaar geleden maakte hij 
een uitstapje. “Toen mij werd 
gevraagd om weer terug te 
komen om de jeugdopleidingen 
nieuw leven in te blazen, heb ik 
geen moment getwijfeld. Alle 
vrienden die ik heb zijn ook 
verbonden aan EDO. Ik heb hier 
gevoetbald en mijn trainersdiplo-
ma’s gehaald. Af en toe een 
uitstapje naar een andere club, 
maar ik ben weer thuis. Toen ik 
hier vier jaar geleden wegging, 
speelden zowel de A1, B1 als C1 
op landelijk niveau, nu is dat 
alleen nog de A1. De vraag of ik 
de jeugdopleiding opnieuw vorm 
wilde geven, samen met Jaap en 

natuurlijk de rest van de club, 
was snel beantwoord. De grootste 
uitdaging zien we in het klaarsto-
men van meer regionale B- en 
C-junioren voor de A1. Onze A1 
speelt landelijk, net als de A1 van 
de Koninklijke HFC, hoger spelen 
kun je in deze regio niet. Wat 
blijkt is dat veel regionale B- en 
C-junioren moeite hebben om 
aan te sluiten bij onze A1. Om 
deze kloof te dichten, willen we 
niet alleen anders gaan trainen 
met onze jongste jeugd. Ook 
willen we talentvolle Haarlemse 
jeugdspelers de kans bieden 
eerder in te stromen, bij de 
B-junioren, C-junioren of zelfs 
nog eerder. Dan hebben we hen  
een, twee of drie jaar eerder in 
huis en kunnen we hen optimaal 
trainen en begeleiden naar 
A1-niveau. Met toptrainers en 
topoefenstof zijn wij als EDO 
aantrekkelijk voor juist die jeugd, 
want laten we eerlijk zijn, kun jij 
goed voetballen dan moet je op 
enig moment overstappen naar 
EDO of Koninklijke HFC. Bij ons 
maak je alleen meer kans om een 
plek te veroveren, wij zijn immers 
een kleinere club. Een groot voet-
baller zei het al: elk nadeel heeft 
zijn voordeel. Daarnaast heb ik 
direct de banden met Ajax 
aangehaald. Samen met de 
Koninklijke HFC zijn wij de enige 
Haarlemse voetbalverenigingen 
die, door middel van een samen-
werkingsverband, gebruik mogen 
maken van faciliteiten van Ajax.” 

Demotraining bij EDO door Simon Tahamata

In januari werd een demonstratietraining gegeven door oud-Ajacied 
en -International Simon Tahamata. De 58-jarige Tahamata werkte 
eerder als jeugdtrainer bij Ajax. In 2009 vertrok hij naar Al Ahly 
in Saudi-Arabië om dezelfde functie te bekleden. Simon keerde 
in 2014 weer terug bij Ajax waar hij tussen 1976 en 1980 drie keer 
landskampioen mee werd. Aan de slag als techniektrainer is Simon 
duidelijk in zijn element. 

HFC EDO let op de kleintjes

Jeugdopleiding ‘uitlijnen’

Aan tafel in het knusse clubhuis van Haarlemse Football 

Club EDO met jeugdvoorzitter Jaap Korevaar, hoofd jeugd-

opleiding Kees van der Wijk en bestuursvoorzitter Peter van 

Wassem, komt het al snel tot een heel geanimeerd gesprek. 

"Aannemen en kappen 

creëert ruimte voor de 

speler."

Vlnr: Peter van Wassem, Jaap Korevaar en Kees van der Wijk.

Sport

K
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et is de Koninklijke Neder-
landsche Heidemaatschap-
pij (KNHM) niet ontgaan 

dat het Heemsteedse park door de 
inzet van Jagtman en zijn groep 
een uniek stuk natuur biedt, 
waarin men van de natuur kan 
genieten en waar wandelaars en 
spelende kinderen goed aan hun 
trekken komen. Als waardering 
voor het ongekende werk heeft de 
groep aanspraak gemaakt op niet 
alleen een geldprijs van € 1000,- 
maar wordt zij binnenkort even-
eens verrijkt met het predicaat 
‘Kern met pit’, een jaarlijkse door 
de KNHM georganiseerde wed-
strijd. Met deze wedstrijd daagt de 
KNHM bewoners uit om hun idee 
voor de leefomgeving te realise-
ren. Eric Jagtman en zijn groep 
zijn uiteraard zeer geporteerd van 
deze prestigieuze prijs die hen in 
staat stelt extra mogelijkheden in 
het park te realiseren. 

Van vuilnisbelt naar natuurpark
Toen de Heemsteedse vuilnisbelt 
nog een echte belt was, kon je 
daar vanwege de sterk vervuilde 
grond eigenlijk niet vertoeven, 
hoe leuk het voor sommigen ook 
was om daar een beetje rond 
te struinen. Enige jaren gele-
den werd de belt grootscheeps 
afgegraven en van afdekdoek 
voorzien, waarna het storten van 
ca 350.000 m3 grond voor specta-
culaire verhogingen en uitzichten 
zorgde. Met vereende krachten is 
de stort omgevormd tot een waar 
natuurpark dat voor iedereen 
toegankelijk is.  Vele bomen en 
struiken werden geplaatst en al 
snel kreeg de belt de naam van 
een echt park: park Meermond. 
Nu kun je met wat bomen en 
planten weliswaar een leuke na-
tuurlijke omgeving maken, maar 
daarmee ben je er nog niet. Het 
park moet natuurlijk ook onder-
houden worden. Eric Jagtman 

en zijn groep meenden dat het 
park voor meerdere mensen met 
verschillende wensen toeganke-
lijk moet zijn en daarom zijn zij 
in het park geen onbekenden. 
Zij verrichtten onderhoudswerk-
zaamheden, legden paden aan 
en maakten overwoekerde paden 
vrij voor doorgang; ze legden een 
ware amfibieënpoel aan, ‘hooiden’ 
in augustus, plaatsten samen 
met de Valkenburgschool en het 
kinderdagverblijf  ‘Les petits’ 
diverse fruitbomen, maakten een 
natuurlijk biotoop voor de ijsvogel 
en zijn verheugd dat er middels 
hun werkzaamheden beschermde 
en unieke planten tot gewas zijn 
gekomen die er vroeger nooit 
stonden. Ook hebben diverse dier-
soorten weer hun intrek genomen 
in het park; vogels die tijdens de 
afgraving en lange tijd daarna hun 
heil anders zochten. 

Spelen met natuur 
Mede door het enorme enthousi-
asme van de groep van Jagtman, 
heeft het park een ware meta-
morfose ondergaan en is gewor-
den tot een uniek stuk Heem-
steeds natuur- en wandelgebied 
waar men niet alleen heerlijk kan 
wandelen en kan genieten van 
al het moois wat de natuur ons 
biedt, maar waarin ook kinderen 
vrijelijk in de natuur kunnen spe-
len, gebruik kunnen maken van 
allerlei natuurlijke ‘obstakels’ 
en hun speelfantasie de vrije 
loop kunnen laten. Eric Jatgman 
draagt de natuur een warm hart 
toe en betrekt ook de jeugd bij 
het park. Zo richtte hij een ware 
speelheuvel in waar de jeugd kan 
genieten van een wilgenlabyrint 
en waar zij aan de slag kunnen 
met natuurlijk spelmateriaal. 
Ook zette de groep een bloed-
stollend heksenpad uit waar de 
jeugd z'n gang kan gaan.  

Creativiteit ontbreekt zeker 
niet. Zo kom je b.v. tijdens een 
wandeling een bord tegen met 
‘Gevaar, niet betreden’. Omdat 
dit vele mensen juist uitnodigt 
om verder te gaan, staat even 
verder een bord met ‘Durf je nog 
wel?’. De groep vergroot hiermee 
de natuurlijke en recreatieve 
waarden en wil in dit prachtige 
stuk natuur het speelbos verder 
vergroten zodat iedereen ‘aan 
zijn trekken’ komt. 

Koude koffie of niet
Van gemeentewege krijgt Eric 
en zijn groep alle support die 
nodig is voor onderhoud van het 
park. Bosmaaiers, boomzagen, 
gereedschap etc worden gratis 
ter beschikking gesteld. Toch 
ontbreekt er iets waar deze groep 
vrijwilligers behoefte aan heeft. 
Als het koud is, of de regen valt 
met bakken uit de hemel, dan is 
het lekker als je tijdens de koffie-, 
lunch- en theepauze even een 
dak boven je hoofd hebt. Dat is 
nu niet het geval en dus nuttigt 
men in de regen vaak tamelijk 
soppige boterhammen en is de 
koffie en thee uit de ‘s morgens 
meegenomen thermosflessen 
bepaald niet vers meer. Een lek-
kere warme bak en even een dak 
boven het hoofd zou de mannen 
goed uitkomen. Dus, als iemand 
een soort mobiele schaftkeet of 
een of andere ‘pipowagen’ heeft 
waar niets mee gedaan wordt, 
dan maakt men daar de groep 
heel erg blij mee. Neem dan even 
contact op met Eric eric.jagt-
man@kpnmail.nl of bel hem op 
06-43803837. 

Stichting Meergroen ontvangt prijs ‘Kern met pit’

Van vuilnisbelt naar natuurpark

Natuur

Binnenweg 68 • Heemstede • tel 023-5290138 
info@bbprintoffice.nl • www.bbprintoffice.nl • 

Op vertoon van deze advertentie

15% korting!
op het gehele assortiment.

*niet geldig in combinatie met
andere kortingen of acties

• printen en kopiëren • drukwerk • signing • office supplies • cartridges • papier

Openingstijden
maandag t/m vrijdag 09:00-18:00u.
zaterdag 09:00 - 17:00 uur
Koopavond donderdag tot 21:00 uur
Afgiftegoederen aan achterzijde:
dagelijks tussen 09:00 - 18:00 uur
Zaterdag tussen 09:00 - 17:00 uur

Op ruim 
2000m2 

vindt u 
kwaliteits 
artikelen 
zoals: 
Meubels, 
Kleding, 
Glas en
Aardewerk,
Lees en
Luister, 
Decoratie, 
Speelgoed 
etc.etc

De gezelligste winkel 
van Heemstede

Op ruim 

Advertenties

Onder auspiciën van Eric 

Jagtman en een vijftiental 

vrijwilligers is de Stichting 

Meergroen al een paar jaar 

zeer actief om van het Heem-

steedse park Meermond een 

uniek natuurpark te maken. 

Dat dit is gelukt en dat het 

park middels de inspanning 

van de groep ongetwijfeld 

nog veel meer te bieden zal 

krijgen, staat buiten kijf. 

Park Meermond is een uniek 

natuurpark geworden. 

H

Braamstruiken rooien
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023 Health

In de rubriek ‘023 Health’ komen zaken 
aan de orde die van belang zijn voor 
gezondheid, gezond leven, gezond zijn 
en waarom een gezond gewicht van 
levensbelang is. 

Ongezond leven
Vele mensen leven ongezond, eten ongezond, 
bewegen te weinig, verschalken schadelijk 
veel vet en worden dik. Afvallen neemt, met 
name in het begin van elk nieuw jaar, een 
belangrijke plaats in. Nieuwe rondes, nieuwe 
kansen! Vaak grijpt men naar fatkillers om 
‘even snel’ af te vallen. De werking is vaak 
slechts van tijdelijke aard. Na verlies van 
enige kilo’s valt men regelmatig weer terug 
in het oude patroon en is verbaasd dat men 
snel weer zwaar wordt (en vaak nog zwaarder 
dan voorheen) met alle mogelijke lichamelijke 
klachten vandien. 

Voedsel als medicijn
In de huidige snel veranderende tijd waarin 
de premies van de zorg en de eigen bijdragen 
steeds verder stijgen, is het belangrijk dat wij 
beter voor onszelf leren zorgen. Preventieve 
gezondheid noemen we dat. Hippocrates, 
de vader van de geneeskunde, zei ooit: “Laat 
voeding uw medicijn zijn”. 

Bij het voorkomen van lichamelijke proble-
men neemt voedsel een fundamentele plaats 
in. Door diverse zorgwekkende veranderin-
gen in het milieu, door kunstmest, bespoten 
gewassen, gestimuleerde groei voor snellere 
consumptie (met verschraalde en uitgeputte 
grond als gevolg), heeft ons voedsel sterk aan 
kwaliteit ingeboet. De voor iedereen dagelijks 
noodzakelijke voedselwaarde is drastisch 
gedaald en... doet dit nog steeds. Als de 
voedselwaarde vermindert, vraagt het 
lichaam om extra aanvulling die veelal wordt 
gevonden in voedingssupplementen. In 
Nederland gebruikt ca 1 op de 2 mensen 
preventief voedingssupplementen voor 

behoud van een goede gezondheid. Er zijn 
diverse fabrikanten van voedingssupplemen-
ten. Voor gebruikers is het raadzaam om te 
weten of supplementen al dan niet beant-
woorden aan de eisen van onder andere de 
EFSA (European Food Safety Association),   

het NZVT (Nederlands Zekerheidssysteem 
Voedingssupplementen Topsport) en of zij 
staan vermeld in de Z-Index (de databank 
voor apothekers).  

Advertentie

Voormalige bollenschuur 
Het prachtige pand van FM  

HealthClub in Heemstede is 
helaas niet zichtbaar vanaf 
de Kerklaan. Een bord aan de 
Kerklaan verraadt het bestaan 
van de club, dat direct achter 
‘De Zwart Interieurs’ is geves-
tigd. Mede-eigenaar Wouter 
Brans vertelt vol passie over de 
fitnessclub, gevestigd in een 
voormalige bollenschuur die 
onder architectuur is verbouwd. 
Daglicht stroomt door de vele 
dakramen naar binnen, een 
groep dames zit samen aan de 
koffie na de work-out. De sfeer is 
gemoedelijk en transparant. “We 
zitten hier al weer zeven jaar. We 
hebben leden van alle leeftijden 
die allemaal regelmatig komen 

trainen. Er is altijd een trainer 
aanwezig om mensen te onder-
steunen en te coachen. 

Voedingsadviezen en
fysiotherapie 
Naast het trainen besteden wij 
ook aandacht aan voedingsad-
viezen en kunnen mensen hier 
ook terecht bij de fysiothera-
peut. Trainen en de juiste voe-
ding gaan immers hand in hand. 
En bij klachten of blessures is de 
fysiotherapeut de aangewezen 
specialist.” 

Flexibel lidmaatschap 
Het lidmaatschap is na inschrij-
ving voor drie maanden, daarna 
is het per maand opzegbaar. Dat 
de betrokkenheid groot is bij 

FM HealthClub blijkt uit de gro-
te opkomst van de evenemen-
ten die worden georganiseerd. 
Fiets- en wandeltochten, een 
barbecue en bij de kerstborrel 
kwamen bijna 200 mensen het 
glas heffen. “Opvallend is dat de 
onderlinge sociale betrokken-
heid groot is. Hier ontstaan ook 
vriendschappen. Mensen komen 
veelal alleen binnen, maar na 
een tijdje ontstaan er vaak 
onderlinge contacten en gaan 
mensen ook samen trainen. 
In ieder geval na het trainen een 
kop koffie doen.” Het lidmaat-
schap bij FM HealthClub is in-
clusief alle drankjes. Een ander 
interessant en voor elke sporter 
aantrekkelijke USP is dat 
FM HealthClub is aangeslo-
ten bij een bedrijf dat korting 
regelt op het lidmaatschap bij 
de zorgverzekeraars. Zo bent u 
verzekerd van full-time kunnen 
sporten voor een meer dan aan-
trekkelijk bedrag. 

ENERGY 

De webshop van 023 Health offreert kwalitatief hoogwaardige 
voedingssupplementen die klinisch zijn onderzocht, zijn
gevalideerd en gepatenteerd, die beantwoorden aan de eisen 
van de EFSA (European Food Safety Association), het NZVT 
(Nederlands Zekerheidssysteem Voedingssupplementen 
Topsport) en die staan vermeld in de Z-Index (de databank voor 
apothekers). 

Raadpleeg voor informatie en verkrijgbaarheid: 

www.023magazine.nl/023-health

 FM HealthClub Heemstede 
 
SPORT EN VOEDINGSADVIES

 023 Health 

FM HealthClub
Kerklaan 113 C
2101 HM Heemstede
Tel. 023-5478171
www.fmhealthclub.nl

made in 023

made in 023

Advertenties
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eet je hoeveel procent 
van het Bruto Natio-
naal Product door de 

sluis van IJmuiden vaart?” Dat 
blijkt vijf procent te zijn. Indruk-
wekkend is dat zeker. “En bij Tata 
Steel en de toeleveranciers wer-
ken ongeveer 20.000 full-timers. 

De afdeling Research en Develop-
ment van Tata is heel belangrijk 
en doet indrukwekkende din-
gen, zoals het ontwerpen van 
de Tata Mobile voor de Indiase 
markt. Tata is natuurlijk een 
van de belangrijkste werkgevers 
in onze gemeente. Daarnaast is 
de bedrijfsschool van Tata van 
groot belang om aan het juiste 
en gekwalificeerde personeel 
te komen. Daarom wordt er nu 
ook samengewerkt met regulie-
re mbo-scholen om voor Tata 
passende eindprofielen te verkrij-
gen.” De bedrijfsschool van Tata 
Steel is nog een van de weinige 
echte bedrijfsscholen in het 
land. Dat is in de huidige tijd vrij 
uitzonderlijk. Weerwind vervolgt: 
"In onze visie op de gemeente en 
omgeving hebben we doelstellin-
gen en ambities vastgelegd die 
moeten leiden tot de ‘Techport’, 
waar kennis en onderwijs samen 
komen in continuïteit voor de 
toekomst. In de ‘Visie op Velsen 
2025, kennisrijk werken in Vel-
sen’, samengesteld in overleg met 
bedrijven, burgers, maatschap-
pelijke en culturele organisaties 
en de gemeente, hebben we 
vastgelegd waar we met z’n allen 
heen willen. Geworteld in het 
verleden, en in het nu werken 
aan een gezamenlijke doelstel-

ling. Naast Tata is ook Marien 
Ecologisch Onderzoek in Velsen 
gevestigd. Verder is bestuurlijke 
samenwerking enorm belangrijk. 
Wij zijn het voorland van Am-
sterdam; samenwerking tussen 
onze gemeentes is dus van enorm 
belang om in Velsen de kennisin-
dustrie van de Metropool Regio 
Amsterdam goed van de grond te 
krijgen." 

Opwaarderen en innoveren
Weerwind begon zijn burgemees-
terschap in Niedorp, na allerlei 
beleidsbanen als ambtenaar bij 
diverse bestuurlijke instanties. 
“Bij de wat kleinere gemeentes 
heb je sneller de mogelijkheid 
om in hogere posities terecht te 
komen.” Hij was nog niet officieel 
benoemd als burgemeester van 
Niedorp, toen daar de enorme 
Campinabrand uitbrak. “Be-
noemd of niet, ik moest toen 
wel handelen en optreden om de 
veiligheid van zo’n 750 inwoners 
in de omgeving te kunnen garan-
deren. En dat was geen sinecure 
kan ik vertellen...” Het maakte 
van Weerwind een crisismanager; 
ervaring die hij later goed kon 
gebruiken bij een gaslek in Velsen 
Noord, waar midden in de winter 
1150 huishoudens een krappe 
week zonder gas moesten stand-
houden. Daarnaast is Weerwind 
een bestuurder die verbinding 
zoekt en de blik op de toekomst 
richt. “IJmuiden is naast zee-
haven ook een grensplaats. Het 
heeft het breedste strand van Ne-
derland waar andere activiteiten 
kunnen plaatsvinden dan in an-
dere kustgemeentes. Wat betreft 
de strandexploitatie hebben we 
een visie ontwikkeld die ‘Rauw 
aan zee’ is gedoopt, omdat er 
ander publiek naar onze stranden 
komt, dat vooral activiteiten wil 
ondernemen. 

We hebben inmiddels ook de 
IJmondhaven gerealiseerd, een 
‘schuilhaven’ voor grote cruise-
schepen, zodat deze bij ruw weer 
snel in de luwte kunnen gaan 
liggen. Het aantal aanmeringen 
is in een jaar tijd verdrievou-

digd, van 19 naar 54 keer per 
jaar, hetgeen positieve effecten 
heeft op de lokale economie, 
waaronder vervoersbedrijven 
en toeleveranciers. Dat gaat, af-
hankelijk van de scheepsgrootte, 
over flinke bedragen, variërend 
tussen de één en drie ton omzet. 
Daarnaast zijn we druk met het 
opwaarderen van de oude stad 
van IJmuiden. Het havenkwartier, 
de oude haven en ook de Ken-
nemerboulevard worden onder 
handen genomen. Samen met de 
omliggende gemeentes Heems-
kerk en Beverwijk willen we met 
de uitbreiding van de snelwegen 
A8 en A9 de ontwikkeling van het 
gebied verbeteren.” 

Weerwind vertelt bevlogen en 
geanimeerd en schakelt van het 
ene naar het andere onderwerp. 
In het document ‘Energiek en in-
novatief naar 2016 – Strategische 
agenda van de gemeente Velsen’ 
is vastgelegd wat de economische 
doelstellingen en ambities zijn. 
“Een dynamisch samenspel tus-
sen haven, industrie en visserij. 
Een gemeente waar je stedelijk 
en landelijk kunt wonen. Om 
vitaliteit en leefbaarheid te 
behouden en te verbeteren is het 
nodig dat we vooruit kijken en 
inspelen op ontwikkelingen om 
ons heen.” 

Wat ziet u als belangrijkste rol 
voor de gemeente? 
“Wat mij betreft is die rol dyna-
misch en ook aan het veranderen. 
Was de gemeente eerder vooral 
gericht op faciliteren, nu zie ik 
dat verbinden en bij elkaar bren-
gen steeds belangrijker wordt. 
Door ons actief op te stellen en 

partijen bij elkaar te brengen, 
krijgen we meer voor elkaar. 
Naast economische uitdagingen 
liggen er ook vraagstukken op 
het gebied van duurzaamheid, 
waar we zowel in de industrie als-
ook in de visserij en het toerisme, 
gezamenlijk hard aan werken. 
Ook willen wij de innovatiekracht 
van grote bedrijven helpen ver-
sterken, zoals met de ‘High Tech 
Materials’ cluster. Verder is ook 
het vestigingsklimaat in Velsen 
een punt van aandacht: we willen 
natuurlijk heel graag nieuwe 
ondernemingen verwelkomen.” 

Kanaal als levensader
We praten nog even over het 
Noordzeekanaal; van IJmuiden 

naar Amsterdam, met Zaandam 
daar tussenin. “Dit kanaal is een 
levensader. Er zijn in totaal, langs 
het hele kanaal, 60.000 mensen 
verbonden door werk dat het 
kanaal oplevert. In Amsterdam 
doet de haven goede zaken en 
zorgt voor de nodige werkgele-
genheid. Amsterdam, samen met 
de Provincie en het Rijk, gaat een 
nieuwe zeesluis realiseren op ons 
grondgebied. De planning is dat 
dit jaar het bouwcontract wordt 
vergund, in 2016 met de bouw 
wordt gestart en dat in 2019 de 
oplevering en ingebruikname van 
de nieuwe, grote zeesluis in 
IJmuiden moet plaatsvinden."   

Langs het hele kanaal zijn 60.000 mensen 

verbonden door werk

"W

Interview met burgemeester Franc Weerwind

Hier vaart BNP door de sluizen
Velsen is een gemeente met vele gezichten en dat maakt 

het kleurrijk. Franc Weerwind is er sinds september 2009 

de trotse burgemeester. In september van dit jaar verstrijkt 

zijn eerste termijn van zes jaar, maar hij heeft al aangegeven 

graag voor nog een termijn in aanmerking te willen komen. 

De eerste stappen om tot de nieuwe aanbeveling te komen 

zijn gezet en later dit jaar neemt de gemeenteraad het 

besluit. Weerwind blijkt een bevlogen bestuurder die 

enthousiast van wal steekt over ‘zijn’ Velsen. 

Franc Weerwind

Advertentie
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eze bedrijfsschool bestaat 
inmiddels 75 jaar, een leef-
tijd die heel weinig bedrijfs-

scholen hebben gehaald. Waarom 
heeft Tata Steel al die jaren de 
bedrijfsschool opengehouden? 
Rolf Deen, manager learning, 
training & education: “Met 
een bedrijfsschool heb je een 
strategisch instrument in handen 
voor je personeelsplanning. We 
kunnen op deze manier voorzien 
in onze behoefte aan voldoen-
de goedopgeleide vakmensen. 
Bedrijven die gedwongen door 
kostenbesparing hun bedrijfs-
school opdoekten, hebben 
daardoor weliswaar een snelle 
manier gevonden om hun balans 
beter op orde te krijgen, maar op 
de lange termijn verliezen ze wel 
hun vakmanschap. Dat je alleen 
aan Research & Development 
(Onderzoek en Ontwikkeling) 
zou kunnen doen zonder het 
echte werk in de buurt te hebben, 
is een laboratoriumachtige ge-
dachte over de werkelijkheid. Je 
moet ook toegang hebben tot de 
uitvoering van wat je in theorie 
bedenkt. Dat is belangrijk voor de 
maakindustrie.”

Een echt vak
Het is een gegeven dat veel jonge 
mensen met een VMBO-diplo-
ma of een overgangsbewijs van 
3- naar 4-HAVO enige tijd nodig 
hebben om op stoom te komen. 

Daar is niets mis mee, maar juist 
dan biedt de maakindustrie uit-
gelezen kansen. Je kunt namelijk 
werken en leren tegelijk. Je kunt 
dus al geld verdienen en tegelij-
kertijd een vak leren. Een vak dat 
je altijd en overal kunt uitoefe-
nen met volop ontplooiingskan-
sen. Op een bedrijfsschool als 
de Tata Steel Academy ‘verzuip’ 
je niet. Het is er kleinschalig, 
persoonlijk, er heerst een unieke 
sfeer, je bent geen nummer, 
lesuitval komt bij hoge uitzonde-
ring voor. Ook heb je een hogere 
slagingskans dan op een normale 
school, 80 tot 85 procent slaagt 
voor het landelijk erkende diplo-
ma. Voor werktuigbouwkunde 
is het slagingspercentage zelfs 
meer dan 90 procent. 

Veranderingen 
De behoefte van Tata Steel (en 
zijn voorlopers Hoogovens en 
Corus) aan vakspecialisten is in 
de loop van 75 jaar veranderd. 
Konden in de vijftiger en zestiger 
jaren honderden tuinderszonen 
gemakkelijk herschoold worden 
om in de productie te komen 
werken, nu is er behoefte aan 
jonge mensen die kunnen werken 
in een sterk geautomatiseerde, 
hoogtechnologische omgeving. 
Naast de bedrijfsschool is er ook 
een goed uitgerust trainingsbu-
reau, waar zaken als persoonlijke 
effectiviteit, technische trai-

ningen en vervoersopleidingen 
aangeboden worden. “Zo kunnen 
we jonge mensen interessante 
carrièrepaden met veel perspec-
tief bieden. De ontwikkelkansen 
zijn heel belangrijk om lange 
loopbanen te kunnen garande-
ren. We zijn immers een zeer 
kennisintensief bedrijf”, aldus 
Deen. 

Het belang voor de regio
Tata Steel heeft van oudsher 
invloed op de gehele regio. Naast 
de ruim 8.500 mensen die op het 
terrein van Tata Steel werken, 
creëert de multinational een 
veelvoud aan indirecte werkgele-
genheid. Tata Steel is verweven 
met de regio en de regio met het 
bedrijf. Die regio wordt geduid 
als ‘de metropoolregio Amster-
dam’, waar de regio 023 een on-
derdeel van is. Het geheel is een 
goed voorbeeld van wat we nu 
een netwerkeconomie noemen. 
Een aspect waar Tata Steel altijd 
een grote rol in heeft gespeeld 
is het in stand houden van het 
technisch onderwijs in de regio. 
Deen: “Als gezichtsbepalend 
bedrijf nemen wij de verantwoor-
delijkheid om iets terug te geven 
aan de regio. Dit is ook duidelijk 
één van onze kernwaarden: je 
maakt gebruik van de werkkracht 
van de mensen in de regio en dan 
ben je ook verplicht om iets terug 
te geven.  Als je dan als bedrijf 

een goed uitgeruste bedrijfs-
school hebt staan en je consta-
teert tegelijkertijd dat het MKB 
in de regio moeite heeft om zijn 
mensen op te leiden, dan is het 
een teken van constructieve sa-
menwerking om de school open 
te stellen voor andere bedrijven.”

Jet-Net Junior Hub
We weten al lang hoe belangrijk 
het is, maar toch besteden we er 
graag aandacht aan: technolo-
gie in het basisonderwijs. Het is 
echt cruciaal om in de mindset 
van jonge kinderen ruimte te 
maken voor technologie. Kin-
deren moeten leren dat ze hun 
creativiteit kunnen ontplooien 
in de technologie. Deen: “Die 
mindset moet gevormd worden 
in de periode van de basisschool, 
anders heb je de helft van het 
pleit verloren. Daarna wordt het 
puberbrein bestookt door zoveel 
concurrenten. Veel mensen 
denken dat creativiteit alleen 
met vakken als handvaardigheid, 
tekenen en muziek te maken 
heeft. Het is doorslaggevend als 
kinderen snappen dat creativiteit 
ook bij technologie hoort. De 
kinderen moeten succeservarin-
gen op dit gebied opdoen in de 
basisschoolperiode. Hoe mooi is 
het om de helft van de bevolking 
in jouw technologische uitvin-
ding te zien rondrijden of te zien 
gebruiken. Daarom laat ik  de 
jonge mensen als ze op de Tata 
Steel Academy binnenkomen, 
vaak een stel batterijen zien. 

Onmisbaar in ons dagelijks leven 
en ‘die kunnen jullie hier straks 
zelf helpen maken’, zeg ik dan. 
De buitenkant van een batterij 
- het staal - moet aan zeer hoge 
kwaliteitseisen voldoen. Het is 
mooi om in dat proces je creativi-
teit kwijt te kunnen en het gevoel 
te hebben echt een bijdrage te 
leveren aan een betere samenle-
ving. Want vergeet niet: staal is 
een volledig recyclebaar product 
dat bij wijze van spreken eeuwig 
mee kan. Omdat steeds meer jon-
ge mensen het milieu belangrijk 
vinden is in dat opzicht staal een 
zeer aansprekend product om 
kinderen te inspireren.”   

Tata Steel is wat Jet-Net Junior 
betreft uitventpunt voor de regio 
Noord-Holland. Dit betekent dat 
alle basisscholen uit de regio 
naar Tata Steel kunnen komen. 
Wij helpen basisscholen door te 
laten zien hoe je technologieon-
derwijs kunt aanpakken. Daar is 
een kenniscentrum voor nodig; 
die rol kan de Jet-Net Junior Hub 
bij Tata Steel vervullen. Deen: 
“De impuls die je geeft moet 
krachtig en sterk zijn. Wij halen 
de basisschoolleerlingen hier 
zelf heen, evenals hun leerkrach-
ten, bestuurders en de ouders. 
Ze doen allemaal mee in het 
techniektraject. De methode van 
Jet-Net en Tata Steel is zelf ont-
dekkend, innovatief, ontwerpend, 
ondernemend leren. Dat recept 
kunnen de scholen overnemen 
om het zelf verder uit te werken.” 
En zo is de cirkel weer rond; 
begin vroeg bij de jongsten, 
inspireer de adolescent en 
overtuig ook de ouders dat de 
maakindustrie rijke carrièreper-
spectieven biedt. 

Kijk ook eens op de volgende 
websites:
www.tatasteel.nl
www.tatasteeljobs.nl 
www.jet-net.nl/jet-net-junior 

Tata Steel Academy 

Icoon in de 
maakindustrie

Elke regio kent een aantal bedrijven die we als iconen kunnen beschouwen. Tata Steel 

hoort voor onze regio zeker in dat rijtje thuis. Maar wat niet iedereen weet is dat aan 

deze multinational een bloeiende bedrijfsschool gekoppeld is: de Tata Steel Academy.

Door Sijmen van Wijk 

De methode van 

Jet-Net en Tata Steel 

is zelf ontdekkend, 

innovatief, ontwerpend, 

ondernemend leren.
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te worden en dat gebeurt dan 
ook.   
Een Italiaanse volgt haar op in 
haar eigen taal. Met evenveel 
overtuiging en bravoure. Een 
Franse volgt háár weer op en 
daarna een danser uit Scandina-
vië. Vervolgens gaan zij in hun 
eigen taal met elkaar in gesprek.  
Alle sprekers verkondigen 
krachtig hun boodschap. Het is 
prachtig en vernieuwend om alle 

verschillende talen door elkaar 
te horen. Alsof de dansers deel-
nemen aan hetzelfde gesprek. 
Ik wil hen kunnen verstaan, wat 
niet gaat, waardoor het thea-
tergedeelte voor mij iets te lang 
duurt. De emotie waarmee zij 
hun boodschappen verkondigen 
heeft echter geen vertaling nodig.

Uitstekende techniek, soepele lij-
nen, kracht en zachtheid krijgen 
alle ruimte. Door op allerlei ver-
schillende manieren tegen elkaar 
aan te leunen, tonen de dansers 
nieuwe mogelijkheden. Ze bie-
den mogelijkheden om elkaar te 
dragen. Om elkaar te vertrou-
wen? Mooi om te zien is dat, hoe-
wel de dansers de verschillende 
houdingen en liften moeiteloos 
uitvoeren, het zichtbaar is dat 
hun spieren nooit ophouden te 
zoeken naar balans.

Dansgroep Dance in Art slaagt 
erin om dans en theater op 
overtuigende wijze met elkaar 
te combineren. Het stuk is voor 
de gemiddelde dansliefhebber 
wellicht nog te uitdagend, maar 
dit is mijns inziens slechts een 

kwestie van de juiste verhouding 
vinden tussen dans en thea-
ter. De kwaliteit van DiA is dat 
de dansers het zo doen lijken 
dat het lichaam elke beweging 
initieert, terwijl elke beweging 
tot in de puntjes is ingestudeerd. 
Met schoonheidsfoutjes komen 
zij weg omdat de dansers stuk 
voor stuk sterke identiteiten zijn. 

En van een sterke identiteit ga 
je heel snel onvoorwaardelijk 
houden. Een iets te ver vooruit-
gestoken kin werkt in het geval 
van de danseressen van Dance in 
Art hartverwarmend. 
Om op de hoogte te blijven van 
nieuwe voorstellingen, ga naar: 
www.danceinart.nl.  

Dance in Art verlegt grenzen

Door: Sabine van Kampen 

Winkelen…verguisd of veredeld, een lust of een last? Hoe het ook zij, shoppen staat bij 
ons Nederlanders absoluut in de top 3 van vrijetijdsbesteding. Winkelen in een winkel-
centrum, shoppen in een bijzonder stadshart, mooie winkelstraat of winkelen vanuit 
je luie stoel. In regio 023 is dat niet anders en zijn er zeker de nodige plekken die een 
shopbezoek waard zijn. 

Het is wat makkelijk om te beginnen met Haarlem. Maar toch… Al meerdere jaren op een rij 
is Haarlem dé winkelstad van Nederland. Niet te verslaan. Voor shopaholics een waar para-
dijs met een zeer gevarieerd winkelaanbod. Verrassende boetiekjes, grote winkelketens en 
speciaalzaken wisselen elkaar hier af. De prachtige monumentale binnenstad ademt de sfeer 
van de Gouden Eeuw. De Haarlemse ‘Gouden straatjes’ verslaan de ‘Negen straatjes’ van grote 
broer Amsterdam, wanneer het gaat om the ‘place to be’ voor exclusief shopping! In Haarlem 
barst het dit jaar van de nieuwe hotspots en met name de conceptstores; werkplek, shop en 
lunchroom ineen, zijn helemaal trending. Ook is Haarlem een toonbeeld voor voorstanders van 
de zogenaamde 24-uurseconomie, want het centrum is elke dag geopend. Wat wil een mens 
nog meer? 

Simpel. Te allen tijde shoppen, comfortabel winkelen tijdens bar en boos weer, shoppen met 
een dak boven je hoofd. Wie herinnert zich niet winkelcentrum Schalkwijk, ook wel ‘Schalk-
stad’ genoemd. Het concept waar het ‘comfortabel shoppen’ allemaal begon voor regio 023. 
Menigeen denkt met een vleugje sentiment aan dit winkelcentrum met zijn gladde plavuizen, 
hangbankjes en fris melodietje op de achtergrond. Hier begon het overdekt winkelen. Zien en 
gezien worden. Verdwalen in de lange gangen. In Winkelcentrum Schalkwijk mag weer wat fris-
se lucht geblazen worden, maar is nog steeds niet te missen met tussen de 85.000 en 95.000 
bezoekers per week.
Dan toch maar naar overdekt Hoofddorp. Winkelcentrum Vier Meren met meer dan 50 
winkels, in 2005 gebouwd, is niet meer weg te denken uit Hoofddorp. Waar je ooit alleen heen 
en weer de Kruisstraat af kon, heb je nu aan een dag niet genoeg. Wat is het geheim? Gemak 
dient de mens. Als je het goed doet in Hoofddorp, zie je de hele dag geen sprankje blauwe 
lucht. Vanuit de ruime en nabije parkeergarages hop je zo het shoppingcenter binnen. Grote 
winkelketens zoals H&M, Sting en Zara hebben hier allemaal 1 of 2 stores. En dan valt er ook 
niet te spotten met het concept Primark. Bij de opening van deze modeketen waren er 
dranghekken nodig om het winkelende publiek in bedwang te houden. Ja, Hoofddorp heeft het 
begrepen en groeit gestaag door. 

Trendy 023

Een aandeel in elkaar

Ga meteen naar rabobank.nl/hypotheekdossier

Plannen om een huis te kopen of te verbouwen? Dan wilt u graag weten wat

financieel mogelijk is. Met het Rabobank Hypotheekdossier kunt u gemakkelijk

berekenen hoeveel u kunt lenen en wat u daarvoor per maand betaalt.

Bereken het zelf in het Rabobank Hypotheekdossier

en meteen
weten wat
mogelijk is. 

Een
hypotheek

nodig
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Hoofddorp heeft het begrepen

Martine van Santen (32) is choreografe en artistiek leider van de 
dansopleiding Dance in Art. Zij studeerde af aan de Northern School 
of Contemporary Dance in Leeds in Engeland en deed daarna een 
master in Kunsteducatie en Management in Utrecht voor ze haar 
eigen dansopleiding oprichtte in Haarlem.

Van Santen is zich bewust van de meerwaarde van kunst. Van de 
noodzaak, kunnen we misschien beter zeggen. Tijdens haar werk 
met jongeren met gedragsproblemen en psychische stoornissen, 
ontdekte zij hoe kunst een uitlaatklep kan vormen wanneer woor-
den tekortschieten. "Het idee was: geef ze maar dansles. Maar daar 
zaten ze totaal niet op te wachten, want als danser sta je kwets-
baar. Wanneer je een muziekinstrument speelt, kun je wanneer het 
misgaat zeggen: mijn gitaar was vals. Als danser kan dat niet. Ik heb 
een omweg gezocht. We begonnen bijvoorbeeld met schilderen of 
rap teksten schrijven om daar vervolgens een beweging bij te zoe-
ken. Door de focus op iets anders te leggen, kwamen ze er vanzelf 
achter dat ze aan het dansen waren. Die methode gebruik ik nog 
steeds in het werken met professionele dansers." 

Tekst: Johanna Nolet
Fotografie: Rona Lane 

Recensie 'Are we connected'
“I am a white South African, born 
in freedom”. Haar heldere stem 
komt uit het niets. Ze geeft al 
dansend een pleidooi over haar 
plek in de wereld. Uitdagende 
dansbewegingen hebben geen 
enkel effect op haar stemgeluid. 
Haar boodschap dient gehoord 
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Muziek- en theatermaker Steef de Jong is 
medeoprichter van het Haarlemse muziek-
theatergezelschap Groots en Meeslepend, 
opgericht met Ina Veen, toen theatergezel-
schap Firma Rieks Swarte in 2013 stopte. 
Groots en Meeslepend richt zich op het 
terugbrengen van de operette, waar De 
Jong een fascinatie voor heeft. In 2014 
wonnen zij met hun voorstelling Ludwig 
de Paradeprijs De Mus. Later dat jaar werd 
de theatermaker en acteur genomineerd 
voor Haarlemmer van het Jaar. 

Door: Johanna Nolet  
 
“Hai Jo!” Steef de Jong verwelkomt mij 
met het persoonlijke enthousiasme 
waarmee hij zijn publiek verwelkomt. 
Door de jaren heen heb ik De Jong vaker 
opgezocht in zijn studio. Meestal trof ik 
hem aan op een klein oppervlakte tussen 
papier-maché poppen, de laatste kring-
loopwinkel juweeltjes, instrumenten en 
aangepaste kostuums. Aan de hand van 
zijn rekwisieten nam hij mij dan mee door 
zijn intriges in wording. Vandaag is het 
anders. In de studio van 200m2 wordt de 
eettafel afgeruimd. Ze zijn net klaar met 
lunchen, De Jong en het vijfkoppige team 
waardoor hij op het gebied van regie, 
productie, publiciteit en techniek wordt 
ondersteund.
 
Wat Steef de Jong precies doet, valt niet 
te omschrijven. Ik observeer hem al sinds 
zijn vijftiende binnen de muren van onze 
middelbare school, waar hij voor het Open 
Podium hilarische soapachtige musicals 
schreef. Voor mijn zeventiende verjaar-
dag kreeg ik een uitklapkaart waar het 
hoofd van Dr. Phill uitsprong om mij te 
feliciteren. Dat soapachtige heeft hij nooit 
verloren. Een van zijn eerste producties, 
Steven’s Testosteron Revue, vond plaats 
in een talkshowsetting waar de zoon en 
de vrouw van Heracles te gast waren om 
hun relatiedrama’s te bespreken. De Jong 
studeerde af aan de Rietveld Academie en 
behaalde een 'Master of Theatre' aan de 
Hogeschool voor de Kunsten Amsterdam. 
Nu bouwt hij ingenieuze uitklapdecors van 
karton en schrijft eigenhandig volledige 
eenmansoperettes. Steef de Jong doet iets 
briljants, daar is iedere bezoeker het over 
eens, maar wat is dat?

Steef, wat is je kracht? Wat doe je nou 
precies?
“Het belangrijkste voor mij is om mensen 
te verwonderen. Het is een soort magie. 
Dat je denkt: 'Oh jeetje, hoe kan dat?' Een 
piano die vanzelf speelt bijvoorbeeld, daar 
zit een enorme techniek achter. Maar ver-
der ziet alles er heel geknutseld uit. Je ziet 
het plakband zitten. Het refereert totaal 
niet aan wat mensen vandaag de dag leuk 
vinden. En dat is precies het vernieuwen-
de.

Ik maak dingen vanuit mijn verbeelding 
tot werkelijkheid. Op het eerste gezicht 
zie je iets, wat dan niet blijkt te zijn wat je 
denkt dat het is. Ik maakte ooit een instal-
latie van allemaal lege shampooflesjes 
met touwtjes aan het plafond. Dat zag er 
niet uit natuurlijk. Daar stond een lamp op 

gericht, die bevestigd zat aan een platen-
speler. Daardoor zag je op de muur een 
schaduwfilmpje van een man en een vrouw 
die het op z’n hondjes deden.

Het liefst kies ik onderwerpen die niet 
van deze tijd zijn. 'Ludwig' gaat over een 
negentiende-eeuwse koning die zijn leger 
met muziekinstrumenten bewapende 
in plaats van met geweren. Mijn nieuwe 
voorstelling Straussvogel gaat over de 
componist Johann Strauss. Hij is op geen 
enkele manier hip. En toch probeer ik hem 
zo aan de man te brengen dat mensen ach-
teraf denken: 'Dit is eigenlijk ontzettend 
leuk!’ Ik begin graag daar waar mensen 
een oordeel over hebben, om hen ver-
volgens te verrassen. Daarin moet je niet 
te ver gaan, want het publiek moet eerst 
wel komen. Dit noem ik: Het Operette 
Offensief. Daarnaast geef ik mensen een 
plek waar ze de wereld van alledag kunnen 
ontvluchten. Er is zoveel verschrikkelijks 
aan de hand, mijn insteek is juist om een 
hele nieuwe wereld te creëren waar fanta-
sie kan ontstaan." 

In 'Groots en meeslepend wil ik leven' speel je 
een ontluikende homoseksuele relatie uit en 
zoen je met een mannelijke handpop. Schuilt 
daar een missie in?
“Het is voor mij geen bewust statement. 
Maar het onderscheid dat gemaakt wordt 
tussen mannen en vrouwen, daar herken 
ik mij totaal niet in. Dat onderscheid gaat 
verder dan homo- en heteroseksuele 
relaties en dat ga ik absoluut niet uit de 
weg. Ik speel ook voor scholieren van 
vijftien jaar. Dat is geweldig. Voor hen is 
het confronterend. In Ludwig zing ik onder 
andere over masturbatie en het niet willen 
trouwen met een vrouw. Of over dat ik er 
niet zo mannelijk uitzie. Een jongen kan 
dan vragen: ‘Maar was Ludwig gay of zo?’ 
Dan heb je een gesprek.”  

Ludwig eindigt haar tour in de grote zaal 
van de Toneelschuur in Haarlem op 20 en 
21 maart 2015.

VLIEG-
TICKETS

€59V.A.

boek nu op corendon.com
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Van freubelaar naar 
operettecomponist

Horizontaal 4. Anticonceptiemiddel (3) 6. Beter worden (7) 9. In goede lichamelijke conditie (3) 10. 
Virusziekte (5) 12. Europees parlement (2) 13. Zoete stof (6) 14. In werking (3) 15. Europeaan (3)
16. Elektrocardiogram (3) 17. Werkwijze (7) 19. Ziektekiem (5) 21. Uitgeput (2) 22. In orde (3) 23. Zui-
velproduct (2) 25. Landbouwwerktuig (2) 26. Chronische aandoening van het centrale zenuwstelsel 
(2) 27. Voorschrift van een arts (6) 28. Elektro-encefalogram (3) 31. Daar (2) 32. Claim (3) 34. Uitroep 
van vreugde (2) 35. Zieke (7) 37. Voegwoord (2) 38. Bloedgever (5) 40. Ongemak, pijn (6) 42. Slee (2) 
43. Circa (2) 44. Ach (2) 45. Deel van het lichaam met een specifieke functie (6)

Verticaal 1. Voedingsstof (3) 2. Beterschap (7) 3. Zwaarte (7) 5. Medische verrichting (7) 6. Hard 
verband (4) 7. Vaststelling van een ziekte (8) 8. Afdeling van een ziekenhuis die zich met het opne-
men van patiënten bezighoudt (6) 9. Sprookjesfiguur (3) 11. En andere (2) 17. Stof die je nodig hebt 
om goed te functioneren, zoals calcium en magnesium (8) 18. Grote hond (3) 19. Niet stilstaan (7) 
20. Uitroep van pijn (2) 24. Geneeskundig (7) 25. Voedsel (4) 29. Eerste hulp bij ongelukken (4) 30. 
Scheikundig symbool voor gallium (2) 33. Item (2) 36. Gezondheidszorg (4) 38. Bij (3) 39. Snelle loop 
(3) 40. Vogel (2) 41. Rivier in Brabant (2) De oplossing is te vinden op www.023anders.nl
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egin 2014 begon het muzi-
kale avontuur voor Struis. 
Het Haarlemse duo Speel-

man & Speelman en Giel Beelen 
bedachten samen het idee voor 
Gitaarlem, maar zochten iemand 
om het geheel vorm te geven. 
Daar kwam Struis om de hoek 
kijken. De stichting Gitaarlem 
werd opgericht en elke maand 

componeerden bekende Haar-
lemse artiesten een nummer met 
behulp van een speciaal gebouw-
de gitaar. Deze werden uitein-
delijk op één album gebundeld 
en gedistribueerd. De opbrengst 
ging naar Serious Request.

Toch was dit niet het enige doel 
van de groep. "Ik wilde Haarlem 

op de kaart zetten als muziek-
stad. De stad staat nu al bekend 
als een leuke en charmante stad; 
om zijn bloemenmeisjes en als 
winkelstad. Ik wilde de hippe 
kant van Haarlem meer belich-
ten. Haarlem is meer dan alleen 
monumentendagen en shoppen. 
Je hebt bij een winkelstad een 
bepaalde associatie en dat heb je 
bij muziekstad ook. Het hart van 
de stad swingt. Een hipper randje 
geven aan Haarlem is goed voor 
de stad," aldus Struis.

Elke maand brachten Haarlemse 
muzikale grootheden zoals Alain 
Clark, Jacqueline Govaert en 
Niels Geusebroek een nummer 
uit voor op het album. De laatste 
vrijdag van de maand werd het 
nummer ook nog live op de radio 
gespeeld in de show van Giel 
Beelen. Struis was vooral druk 
bezig met verbindingen zoeken. 
"Wij hebben samen met ijssalon 
Garrone 'Gitaarlem ijs' uitge-
bracht. Het is een manier waarop 
mensen de naam al zien en 
horen. Het is marketing."

Gitaarlem was al snel overal te 
vinden. In het Patronaat, bij het 
evenement Schalkwijk aan Zee, 
op kerstmarkten en zelfs op de 
televisie bij 'De Wereld Draait 
Door'. "Het is proactieve stads-
marketing," merkt Struis op. 
"Het is bijna guerrilla marke-
ting." Vooral het optreden in 'De 
Wereld Draait Door' leverde de 
groep veel op. "De reactie op de 
uitzending was gigantisch. Alles 
ging daarna beter. Er staat dan 
ook bijna een onzichtbare stem-
pel op je cd: 'Gezien bij De Wereld 
Draait Door'. Ook het evenement 
Gitaarlem Live was na de uitzen-
ding snel uitverkocht." 

Struis moet nu alle commo-
tie en successen nog even een 
plekje geven. "Dat komt wel als 
de vermoeidheid weg is. Als de 
energie terug is. Ik ga denk ik 
in ieder geval mijn ervaringen 
met het organiseren van Gitaar-
lem op papier zetten. Het kan 
waardevol lesmateriaal zijn voor 
bijvoorbeeld marketeers. Het is 
een voorbeeld van hoe je op een 
guerrilla-achtige wijze je idee 
omzet in een groot gevoel. Een 
flow. Het leefde. Het ging op een 
gegeven moment voortdurend 
over Gitaarlem."

Struis is bang dat er in de toe-
komst minder plek zal zijn voor 
nieuwe initiatieven zoals Gitaar-
lem. "Met de huidige bestuurlijke 
en politieke situatie in Haarlem 
ben ik bang dat Gitaarlem voor-
lopig de laatste oprisping was. Er 
zullen denk ik niet veel nieuwe 
evenementen bijkomen naast de 
usuals zoals Haarlem Jazz."

De evenementenmanager denkt 
niet dat Gitaarlem in 2015 nog 
zo'n groot fenomeen zal worden 
als tijdens het Glazen Huis. "Het 
gaat door met bestaan, maar niet 
meer zo grootschalig. We gaan 
verder. Wij hebben veel ideeën. 
Wij willen in ieder geval de 
talentenavond in Philharmonie 
laten terugkomen en ook weer 
een concert met klassieke muziek 
en pop organiseren in de 
doopsgezinde kerk." Struis voelt 
er ook wel wat voor om optredens 
te doen op verrassende locaties. 
"Misschien in de Koepelgevange-
nis of in de kerk op de Grote 
Markt. Wij blijven in ieder geval 
op zoek naar verbindingen in de 
muziekindustrie." 

Gitaarlem voorzitter Michael Struis zet Haarlem op de kaart als muziekstad

‘Meer dan een winkelstad’

Advertentie

Haarlem – De lichten zijn uit in het huis van Gitaarlem in de 

Grote Houtstraat. "Gitaarlem is in tijdelijke winterslaap",

aldus voorzitter Michael Struis. De evenementenmanager 

kijkt terug op een fantastisch 2014 met de introductie van 

Gitaarlem en heeft grote plannen voor 2015.

Door Jeroen Dikker

COMPUTER & LAPTOP 
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Ma t/m Vrij van 10:00 -19:00
Pieter Goedkoopweg 40A, 2031EL Haarlem - 0237070008
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